



文、圖 | 韓道昂

Article, photos | Han Dao-ang

空運干貝藏毒入境， 海巡幹員防堵

Coast Guard agents successfully blocked off narcotics concealed in airfreight scallops



● 中正機場中華航空倉儲會海巡查緝人員同海關查獲K他命毒品情形
A snapshot of ketamine bust by Coast Guard personnel, joined by China Airline warehouse personnel at CKS International Airport

近年來台灣地區由於經濟的發展、與社會的開放自由，社會結構正急劇的變遷。台灣逐漸與歐美日等國並駕齊驅；但另一方面在各先進國家經常發生的青少年吸食毒品使用禁藥的問題也在我們的社會中浮現並有日趨嚴重的情形。

國內迷幻藥物濫用程度以強姦藥品K他命（Ketamine）在國內濫用日益嚴重，K他命屬安眠鎮定劑，具有成癮性，由於無色、無味，易與食物、飲料混合，服用後代謝迅速，易成爲性侵犯的工具。服用後短時間內不易清醒，具有暫時性記憶喪失的功能，常使服用者無法回憶加害人。

海巡署北部地區巡防局基隆機動查緝隊於日前接獲情資獲悉，國內某跨海販毒集團設置「空頭公司」利用空運以冷凍食品夾藏毒品至國內販售，牟取暴利；經查證屬實，即由海巡署第二巡防區岸、海巡單位及台北市警察局文山第二分局、台中市警察局第三

In recent years, Taiwan's thrived economic development and liberating society has brought drastic changes to the social structure. With Taiwan's lifestyle getting caught up with industrialized countries in Europe, the U.S., Japan and so forth, on the other hand, issues such as teens and youths taking drugs and using contrabands that often occur in industrialized countries have begun to surface in Taiwan's society, and the conditions become worsen as well.

Of the level of narcotic abuse in Taiwan, the abuse of the date rape drug, ketamine, has been most serious. Ketamine is of a lethargic tranquilizer, which is addictive, yet as it is colorless, odorless and can be easily mixed in food or drinks, the intake of which generates an accelerated metabolism, making it a tool often deployed in sexual abuse. The person who takes it remains unconscious in a short time, and can lose temporary memory function, which often deprived the victim from recalling the perpetrator.

The Keelung Reconnaissance Brigade, Northern Coast Patrol Office had recently received tips citing that a certain local drug ring had moved to set up a bogus company, which was used to airfreight in frozen food concealed with narcotic for sale locally to extort handsome profit. Upon verifying the tips to be true, a project taskforce had been formed comprising of the second Guard Company's coastal and maritime units of, Taipei Municipal Police Administration Wen Shan

分局等單位共同成立「專案小組」進行蒐證跟監拘捕行動。

經過半年來綿密的調查，獲知販毒集團計畫在九月底由馬來西亞空運進口生鮮干貝夾藏 K 他命來台。專案小組即全程監控相關動態，獲知嫌犯打算將進口之毒品分銷到北台灣各縣市夜店、酒店。10 月 1 日毒品進口後存放在中正機場，嫌犯卻遲遲不敢到機場提領。海巡查緝隊幹員便會同海關人員及航空警察局刑警隊等單位，先在桃園中正機場貨運站中華航空倉儲順利起出以干貝海鮮為貨名，夾藏的 25 公斤高純度 K 他命三級毒品，市價約值六千多萬元。海巡單位幹員以貨追人，於 10 月 6 日在嫌犯的電腦公司逮捕周志祥等三男一女到案並移送台北地檢署偵辦。

本次偵破販毒集團橫跨國內北部及中部地區，並與大型酒店業者相結合，由於此種走私管道不易被發覺，專案小組持續擴大偵辦，務將相關毒品來源管道有效杜絕。在海巡查緝人員努力不懈的防堵下，有效阻絕毒品走私進入台灣。中正國際機場乃我國之入境大門、國家之門面。豈容販毒集團將危害國民健康的毒品輕易的運入我國！（本文作者任職於第一岸巡總隊基隆商港安檢所）

Second Police District, and Taichung Municipal Police Administration third precinct to conduct evidence gathering, tracking and arrest action.

Through six months of a close investigation, it was known that the drug trafficking ring had plans to air freight fresh scallops concealed with ketamine from Malaysia to Taiwan. The project taskforce had immediately turned to monitoring the status of the overall movements, and had come to the knowledge that the suspect had intended to distribute the imported ketamine to nightclubs, hotels island-wide. With the drugs stowed at CKS Airport since brought in on October 1, the suspect had procrastinated in picking up the goods from the airport. The Coast Guard Reconnaissance Brigade agents, joined by Customs personnel, airport police defectives among other units, had first successfully uncovered cargo identified as fresh scallops that were concealed with 25 kilos of high purity class three narcotic of ketamine at China Airline's cargo warehouse, which was valued in excess of NT\$60 millions of street value. Coast Guard unit agents tracked down the suspects with the goods and arrested the suspects of three men and one woman, led by Chou Zhe-shiang at whose computer firm on October 6 and the case was referred to the Taipei District Public Prosecutors Office pending further investigation.

The drug smuggling ring cracked down this time had a network encompassing the north and central regions, and had collaborated with large-scale hotel operators, which made the trafficking means difficult to uncover, as the project taskforce continued to expand the investigation, aiming to effectively curtail the drugs right from the source. Coast Guard Reconnaissance Brigade agents' unrelenting infiltration efforts had effectively deterred and curtailed drug trafficking from infiltrating Taiwan. With CKS International Airport being the gateway to Taiwan and the first impression of Taiwan, it is simply intolerable to allow drug trafficking rings to easily bring in drugs that put the national health in grave jeopardy.

(The author is currently with the first Coastal Patrol Corps' Keelung Commercial Harbor security inspection office)



● 查獲毒品召開記者會說明案情

A press meet was called upon for announcing the drug bust case



● 查獲毒品等相關物證陳列

The display of relevant evidence in the drug raid